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 3 پیشنهاد برای کاهش آلایندگی خودروهای پایتخت

شادی مالکی، مدیرعامل ستاد معاینه فنی خودروهای تهران: کاهش ســن معافیت معاینه فنی خودروها، 
اتخاذ روش هــای ســختگیرانه در معاینه فنی و همچنیــن تعیین حدود مجــاز آلایندگی در کلانشــهر تهران و 

سطح بندی معاینه فنی می تواند موجب کاهش آلایندگی در شهر شود.

کاهش گردش های ترافیکی اضافی شهروندان
 هادی حق بیــن، معاون فنــی و عمرانی شــهرداری تهــران: با بهره بــرداری از 5پــروژه عمرانــی، ۴۰کیلومتر 
گردش های ترافیکی اضافی شهروندان کاهش پیدا خواهد کرد و شاهد بهبود دسترسی های محلی در 

مناطق ۱۸، ۱۷ و ۲۲ خواهیم بود.

اقدامات خوب شهرداری برای کاهش آلودگی هوا
علیرضا فخاری، اســتاندار تهران: تا وقتی مبتلا به آلودگی هوا نشــویم متوجه شــرایط آن نیســتیم. شهرداری 
تهران اقدامات خوبی برای کاهش آلودگی هوای تهران انجام می دهد مانند اینکه می خواهد 5هزار اتوبوس به 

حمل ونقل عمومی تهران اضافه کند و بخشی از حمل ونقل عمومی تهران را برقی سازی  کند.

حل مشکل سرویس مدارس استثنایی
محمدامین توکلی زاده، معاون فرهنگی و اجتماعی شهرداری تهران: برای نخستین بار مشکل سرویس 
حمل ونقل دانش آموزان استثنایی در شهر تهران با حمایت شهردار تهران و تخصیص ۱۰۰میلیارد تومان 

اعتبار برطرف شد.

تعداداتوبوسهایمنطقه6تهرانراافزایشدهید
مدتی است که تعداد اتوبوس های منطقه 6تهران بسیار کم شده 
است.هفته گذشته 2ساعت و 45دقیقه درایستگاه اتوبوس گیشا 
که مربوط به خط میدان ولیعصربه گیشاست منتظر ماندم. وقتی 
از رانندگان علت را جویا می شــویم پاسخ می دهند که به علت 
کمبود مســافر در این خط، رفت وآمد برای ما به صرفه نیست. 
مشابه این وضعیت برای خط خیابان شهید بهشتی به بیمارستان 
امام خمینی هم صادق است.کمبود مسافر دلیل منطقی برای 
کم کردن تعداد اتوبوس های این خطوط نیست.تکلیف افرادی 
مثل من که سالمند هستند و باید مدام از این مسیر تردد کنیم و 

توان پرداخت کرایه تاکسی را هم ندارند چیست؟
نوریازتهران

طرحپلاککوبیشهرستانقوچانچهشد؟
از پیشــنهاد و ارائه طرح پلاک کوبی منازل شهرستان قوچان 
مدت هاســت که می گذرد ولی هنوز خبری از اجرایی شدن آن 
نیست. نبود پلاک برای خانه ها و منازل، ساکنان این شهرستان 
را دچار دردسر کرده است؛ چه برای دادن آدرس و چه دریافت 
بسته و نامه پســتی. مگر اجرای این طرح که جزو بدیهی ترین 
حقوق اهالی یک شهر است چقدر وقت و هزینه می برد که مدام 

آن را به تعویق می اندازند؟ 
فاخریازقوچان

نرخپرکردنکپسولگازمایعدربوشهر10برابرشدهاست
 با شــروع فصل سرما و استفاده بیشــتر از گاز، قیمت پر کردن 
کپسول های گاز مایع هم سربه فلک کشــیده و 10 برابر شده 
است.تا همین چند ماه پیش نرخ پر کردن یک کپسول 35هزار 
تومان بود اما الان باید 350هزارتومان بابت هرکپسول بپردازیم.

این افزایش قیمت غیرمنطقی و ناگهانی برای چیســت؟واقعا 
پرداخت 10برابری هزینه یک کپســول در توان شــهروندان 

بوشهری نیست.
میرآبیازبوشهر

تعیینتکلیفخودروهایرهاشدهدرپارکینگهایعمومی
تقریبا در هر پارکینگ عمومی که در ســطح شهر وجود دارد 
علی الخصوص پارکینگ های مراکز خریــد، تعدادی خودرو 
در آنها سال هاســت به حال خــود رها شــده اند. حتی بارها 
شــاهد این بوده ام که در کنار خیابان و یــا جایگاه های پمپ 
بنزین خودرویی رها شده و خاک گرفته است. جدا از منظره 
ناخوشــایندی که این وضعیت به وجود مــی آورد وجود این 
خودروها موجب اشغال جای پارک می شود و همین موضوع 
تبعاتی مثل بیشتر شــدن ترافیک و تصادف را در پی خواهد 
داشت. مسلما با تعیین تکلیف این خودروها و جمع آوری آنها، 

این مشکلات رفع خواهد شد.
احمدیازتهران

حقوقشهروندیمعلولانمطابقباقانوناجراشود
متأســفانه معلولان علاوه بر رنج و محدودیت هایی که دارند 
باید با مشکلات ناشی از نقض حقوقشان در جامعه هم دست 
و پنجه نرم کنند. من خودم یک معلول هســتم که قادر به 
خم کردن پایم نیستم. بار ها شــده که هنگام سوار شدن به 
تاکسی وضعیت را برای راننده توضیح دادم و خواهش کردم 
که از صندلی جلو و به اصطلاح شاگرد استفاده کنم اما نه فردی 
که جلو نشسته بود حاضر شد جایش را عوض کند و نه راننده 
از مسافر چنین درخواستی می کرد. این قبیل مشکلات تنها 
به استفاده از وسایل حمل ونقل عمومی محدود نمی شود. چند 
وقت پیش برای پیگیری یک پرونده به یک مجتمع قضایی 
مراجعه کردم که نه آسانسور داشت و نه بالا بر، تعداد پله هایش 
هم بســیار زیاد بود و من قادر به بالا رفتن از آنها نبودم. این 
درحالی است که طبق قانون، تســهیلات ویژه معلولان باید 
درهمه سطوح درنظر گرفته و فراهم شــود.ما هم به عنوان 
شهروند و ساکن این کشــور حق زندگی داریم.از مسئولان 
درخواست داریم تا تســهیلات درنظر گرفته شده در قانون 

برای معلولان اجرایی شود.
فرهادیازتهران

شمارهتلفنارتباطيباخوانندگانبا مردم

ارسالپیامکوتاهخوانندگانپیامک

گزارش کار امروز

مهم ترین اقدامات مدیریت شهری،کف مناطق رخ می دهد 
و همشهری در پی مطالبه گری از شهرداری های مناطق است 
تا مشــخص شــود هر منطقــه در هــر روز چــه اقدامــی انجام 

داده است.

منطقه 

عملیــات بهســازی کانــال جعفرآبــاد در راســتای نوســازی شــبکه 1
جمــع آوری آب هــای ســطحی و افزایــش ظرفیــت و دبــی عبــوری از 
مسیل جعفرآباد و مقصودبیک به طول ۱۳۰متر در حال انجام است.

منطقه 

آماده سازی و تجهیز مددسرای امید همزمان با شروع فصل سرما، 9
انجام شــد. این مددســرا با ظرفیت بیش از ۱5۰نفر در بزرگراه فتح 
به صــورت شــبانه روزی میزبــان افــراد بی ســرپناه، کارتن خــواب و 

بی خانمان است.

منطقه 

ملاقــات مردمی شــهردار منطقــه با حضــور جعفر شــربیانی، عضو 5
شورای اسلامی شهر تهران، ری و شمیرانات برگزار شد.

منطقه 

دیدار مردمی با شــهروندان منطقه برگزار و به پرونده های شــهری 12
رسیدگی شد.

منطقه 

۷۱ایده در طــرح »من شــهردارم۱« مطــرح و در نهایت ۴9پــروژه در 18
حوزه عمرانی، خدماتــی، حمل ونقــل و اجتماعی وارد فــاز عملیاتی 

و اجرایی شد. بهره برداری از این پروژه ها به زودی انجام می شود. 

منطقه 

دومین نشســت ســتاد اجرایی طرح »من شــهردارم« ۲ در منطقه  3
برگزار شد.

منطقه 

پروژه رفیــوژ میانــی در خیابــان کارگر)حد فاصــل چهارراه لشــکر تا 11
میدان حر( اجرایی شد تا از این طریق ترافیک جنوب به شمال این 

خیابان کاهش پیدا کند.

منطقه 

نوزدهمین جلسه ملاقات مردمی در دفتر شهردار برگزار شد. عمده 16
مســائل مطرح شــده در حوزه شهرســازی بــود که شــهردار منطقه 

دستور پیگیری داد.

منطقه 

شهردار منطقه به مناسبت روز جهانی معلولان با همکاران توان یاب 7
شاغل در این منطقه دیدار کرد.

منطقه 

به منظور ترویج فرهنــگ ایثار و شــهادت، میدان تازه تأسیســی در 14
منطقه به نام شهید باجلانی نامگذاری شد.

منطقه 

با حضور سیدجعفر تشکری هاشمی، رئیس کمیسیون حمل ونقل 20
و عمران شــورای شــهر تهــران، شــهردار منطقــه و معاونــان اجرایی 
ارزیابی روند اجرایی پروژه ها و بازدید از متروی دولت آباد و پیاده راه 

میدان حرم حضرت عبدالعظیم حسنی)ع( انجام شد.

منطقه 

مناسب ســازی  و تجهیــز مبلمــان شــهری ویــژه افــراد توان یــاب در 2
بوستان شاهین انجام شد.

منطقه 

با هدف ایجاد نظم بصری، طرح رفع سد معبر و تبلیغات غیرمجاز 10
اصناف، توسط نیروهای انضباط شهری درحال اجراست.

منطقه 

نشســت شــورای عالی قــرآن و عتــرت منطقه بــا حضور سرپرســت 6
اجرایی شــورای عالی قرآن شــهرداری برگزار شــد و  شــهردار منطقه 

احکام اعضای شورای قرآن و عترت منطقه را به آنها اعطا کرد.

منطقه 

شهردار ناحیه یک به همراه معاون، رئیس ایستگاه آتش نشانی ۱۲۰، 13
عوامل نماینده اورژانس، مســئولان ســتاد بحــران و دوام منطقه و 
جمعی از کارشناسان ناحیه از محل اجرای مانور توفان در محوطه 

ساصد بازدید کردند.

منطقه 

کمپیــن »اعضــای یــک پیکریــم« بــه مناســبت هفتــه افــراد دارای 19
معلولیت راه اندازی شــده اســت. در قالب این کمپیــن برنامه های 
ویژه و مهیجی برای افراد دارای معلولیت در مراکز فرهنگی منطقه 

اجرا می شود.

منطقه 

عملیات تراش و روکش مکانیزه آسفالت در محدوده لویزان خیابان 4
شعبانلو انجام شد.

منطقه 

ردیابی و شناســایی آفات درختچه پیروکانتا در فــرم پاییزه و اجرای 17
دستورالعمل متناسب با فصل در دستورکار نگهداشت قرار گرفت.

منطقه 

براســاس فراوانــی پیام هــا و آمــار ثبــت شــده و طبــق اقدامــات 8
انجام گرفتــه توســط شــهرداری منطقــه در حــوزه  رفــت و روب، 
موضوعــات ایــن حــوزه کاهــش۴۳ درصــدی را نســبت بــه مهرماه 

سال جاری داشته است.

منطقه 

همایــش اهــدای احــکام اعضــای هیــأت امنــای محــلات منطقــه 15
برگزار شد. 

منطقه 

نقشــه های جدیــد »راهنمــای مســير« در تمامــی ســرپناه های 21
حمل و نقل عمومی منطقه نصب شد.

منطقه 

عباس شعبانی، معاون هماهنگی و امور مناطق شهرداری تهران از 22
اجرای طرح نگهداشت شهر بازدید کرد.

مناسبسازیبرایمعلولان
درهمهایستگاههایجدیدمترو

طی روز های گذشته برخی از رسانه ها، تصاویری از موانع تردد 
معلولان در ایســتگاه های مترو منتشر کردند. این در حالی 
است که شهرداری تهران در سال های اخیر همه پروژه های 
خود را با توجه به مناسب سازی  افتتاح کرده است و بر همین 
اساس باید ایســتگاه هایی که میراث گذشتگان است را نیز 
مناسب سازی  کند. تصاویر منتشر شــده نشان می دهد که 
برخی معلولان برای ورود و خروج در ایستگاه های مترو دچار 

مشکل هستند.

امااصلماجراچیست؟
برخی ایستگاه های مترو که در ســال های گذشته ساخته 
شده اند، دچار کمبود تجهیزاتی مانند آسانسور هستند و به 
همین دلیل امکان ورود به آنها با استفاده از صندلی چرخ دار 
به سختی انجام می شود. به گفته مسعود درستی، مدیرعامل 
شــرکت بهره برداری متروی تهران و حومه در ایستگاه های 
قدیمی مترو، فضای  کافی برای آسانسور در نظر گرفته  نشده 
و در برخی از ایستگاه ها نیز  آسانسورها به دلیل مشکل دریافت  
مجوز استاندارد، فعال نیستند. با  این حال حجم مناسب سازی 

که از  سوی شهرداری تهران اجرا شده  قابل توجه است.

1۵۵ایستگاهمترودرپایتختوجوددارد
او در این خصوص با بیان اینکه ۹2 ایستگاه معادل 60 درصد 
در خطوط هفــت گانه به امکاناتی چون آسانســور، خطوط 
بساوایی، نشانه، علائم و میله های دســتگرد ویژه معلولان 
تجهیز شده است، می گوید: خط5 از منظر پوشش هر د و سکو 
توسط آسانســور با میزان ۹2 درصد، خط یک با 62 درصد و 
خط 2 با 5۹ درصد، مناسب ترین خطوط برای ارائه خدمات به 

افراد دارای معلولیت است.
مدیرعامل شرکت بهره برداری متروی تهران می گوید: همه 
13 ایستگاه خط5، دارای سطح شیب دار در ورودی ایستگاه 
هستند؛ همچنین همه ایستگاه های واقع شده در این خط، در 
هردو آسانسور دارند و تنها آسانسور ایستگاه شهید سلیمانی 
تحویل نشده است؛ همچنین از مجموع 32 ایستگاه واقع شده 
در خط یک متروی تهران نیز 20 ایســتگاه دارای  آسانسور 
است که دسترســی   آسانسور 6 ایســتگاه آن به یک سکو 
فراهم شده است. ایستگاه پالایشــگاه  نیز فقط در تراز سالن 
فروش دارای آسانسور است و 1۹ ایستگاه شامل ایستگاه های 
کهریزک، شهید مفتح، حرم مطهر امام خمینی)ره(، شهید 
بهشتی، شاهد، باقرشــهر، قیطریه، پالایشــگاه، تجریش، 
شهرری، ســعدی، علی آباد، شــهدای هفتم تیر، جوانمرد 
قصاب، دکتر شریعتی، شهید بخارایی، قلهک، پایانه جنوب، 
امام خمینی)ره( و شوش در این خط دارای رمپ و یا ورودی 

همسطح است.
به گفته این مقام مســئول، در اجرای طرح مناسب ســازی 
ایســتگاه ها، روشــندلان نیز مورد توجه قرار گرفته اند و در 
مجموع مسیر ویژه نابینایان در خط یک و2 با 6۸ درصد، خط 3 
با 44 درصد، خط4 با 65درصد، خط5 با 33 درصد، خط6 با 

60 درصد و خط 7 با 62 درصد اجرا شده است.

همسفر با مسافران پرند
مردم پرند پس از 4 روز حضور در مترو چه دغدغه هایی دارند؟

پنجشــنبه9آذربودکهباحضوررئیسجمهورو
شهردارتهرانوجمعیازمدیرانشهریوکشوری،
ایستگاهمترویپرندافتتاحوقطارخدمترسانی
بهمسافرانرویریلحرکتقرارگرفت؛وعدهای
کهپساز18سالمحققشدوشادیساکنانشهر
پرندرادرپیداشتواینخوشحالیبهتهرانهم
تسرییافتولبخندرضایترویلبکسانیکه
قوموخویشیادوستوآشناییدرپرندداشتند،

نقشبست.
درمیانشادیهاوابرازرضایتشهروندان،حتما
دغدغههاییهموجوددارد.دیروزســیدجعفر
تشکریهاشــمی،رئیسکمیســیونعمرانو
حملونقلشورایشــهرتهرانهمراهبامسعود

درستی،مدیرعاملشرکتبهرهبرداریمترو،برای
شنیدنهمیندغدغههابامسافرانمترویپرند
همسفرشد؛دیداریمتفاوتومردمیکهفرصتی
رافراهمکردتامردمبیواســطهودرقطارمترو

دغدغههاودرخواستهایشانرامطرحکنند.
سفرساعت8صبحازایستگاهشاهدبهسمتپرند
شروعشد.همراهبامســافران،سوارقطارشدیم
وعضوشورایشــهرتهراندرفضاییصمیمیبه
گپوگفتبامسافرانپرداخت.کسانیکهگرچهاز
ایناتفاقخرسندبودند،امامسائلیهموجودداشت
کهبهآنهااشارهکردندوعضوشورایشهرتهرانهم
قولپیگیریداد.تشکریهاشمیهمچنینتأکید
کرد:»قراربراینشــددرخلالبازدیدازایستگاه
مترویپرندمسائلومشکلاتاینخطمشاهده
شود؛چراکهبااحداثاینخطاتفاقاتخوبیرخ
دادهودربسترآنیکشهرحومهایباریلبهتهران

متصلشدهاست.«

  دغدغه های مردم
  برخی از مســافران به نرخ کرایه متروی پرند اشاره کردند و گفتند: 
»طبق شنیده ها قرار اســت نرخ کرایه این مسیر 15 یا 16هزار تومان 
شود. اکثر ساکنان این شهر قشر کارگر هســتند و این نرخ کرایه زیاد 

است و شورای شهر تهران باید نرخ این مسیر را کمتر مصوب کند.«
  عده ای دیگر دغدغه زمان داشتند؛ ازاین رو به حرکت ساعت 6صبح 
قطار از تهران به ســمت پرند انتقاد کردند و گفتند: »قشر کارگر شهر 
پرند صبح به سمت تهران حرکت می کند؛ از این رو بهتر است حرکت 

نخستین قطار از متروی پرند به سمت تهران باشد.«
   بعضی از مســافران هم به طولانی بودن زمان اشاره و عنوان کردند: 
»تقریبا یک ساعت با قطار در مسیر هستیم. اگر امکان دارد مسئولان 

موضوع را بررسی کنند تا این زمان کوتاه تر شود.«
  سرفاصله حرکت قطارها هم دغدغه عده دیگری از مسافران بود که 
گفتند: »این مسیر یک رام قطار دارد که رفت یک ساعت و برگشت هم 
یک ساعت طول می کشد. در این مدت  زمان زیادی از دست می رود و 

نیاز هست تا قطارهای این مسیر افزایش یابند.«

محمدسرابی؛روزنامه نگار

دیدهشوید در  متـرومتـرو با 
1پذیرش آگهی 8 1 9

تبلیغات محیطی ایستگاه های مترو
تبلیغات بدنه قطار

تبلیغات درون واگن ها

پاسخ عضو شورای شهر تهران
دردیداردیروزمسافرانمترومواردیرامطرحکردندوسیدجعفرتشکریهاشمی،رئیسکمیسیونعمرانوحملونقل

شورایشهرتهرانپاسخدادوابرازامیدواریکردکهباافزایشقطارهایاینخطمشکلاتمطرحشدهحلشوند.

  کاهش سرفاصله حرکت با افزایش قطار
درگذشــته حدود 30کیلومتر خط متروی شاهد تا فرودگاه 
امام خمینی)ره( بهره برداری شده بود و با افزایش 20کیلومتری 
این خط به شهر پرند متصل شد. شهر پرند یک شهر خوابگاهی 
است و اکثر ساکنان کسب وکارشــان در تهران است و وقت و 
زمان برایشان اهمیت دارد. ســرفاصله حرکت قطارهای این 
خط اکنون زیاد اســت و امیدواریم با عملیاتی شدن قرارداد 
7۹1واگن، قطارهای مورد نیاز این خط هم تامین شود تا شاهد 
کاهش سرفاصله حرکت قطارها به حداکثر 30دقیقه در این 

مسیر باشیم.

  حرکت از ایستگاه شاهد به تهران امکان پذیر نیست
قطار متروی پرند در روز 14بار حرکت رفت و برگشــت دارد. 
نخستین قطار هم ســاعت 6صبح از تهران حرکت می کند و 
ساعت 7صبح هم برگشت از پرند به تهران دارد. شروع حرکت 
از پرند با توجه به درخواســت مســافران امکان پذیر نیست؛ 
چراکه بنا به هر دلیلی اگر قطار دچار نقص فنی شــود، حدود 
یک ساعت طول می کشد تا قطار دوم به پرند اعزام شود. شروع 
حرکت از ساعت 5صبح هم با توجه به نبود مسافر سمت پرند، 
توجیه ندارد. همچنین پارکینگ برای قطــار در پرند وجود 
ندارد و نمی توان قطار را شب در این شهر پارک کرد. به هر حال 
امیدواریم با افزایش رام های قطار شاهد این مدت زمان باشیم.

  قطارهای خاص برای پرند
به مرور زمان قطعا تعداد مسافران متروی پرند افزایش می یابد 

و ایستادن در این مسیر که حدود 55دقیقه از مبدا )ایستگاه 
شاهد( به مقصد )متروی پرند( طول می کشد، سخت و دشوار 
است؛ به همین دلیل نیاز هست قطارهای این مسیر مانند مسیر 
تهران-کرج مبلمان خاصی داشته باشند تا مسافران کمتر اذیت 
شــوند؛ بنابراین امیدوارم در خرید 7۹1واگن به این موضوع 
توجه شود و شاهد اختصاص قطارهای ویژه به این خط باشیم.

  افزایش سرعت قطار
طی کردن مسیر در کوتاه ترین زمان درخواست مسافران است 
که قطعا بحق است؛ چراکه می خواهند بموقع در محل کارشان 
حاضر شوند. قطار این مســیر اکنون با سرعت ۸0کیلومتر بر 
ســاعت حرکت می کند. به نظر می رســد متناسب با مسائل 
فنی این ســرعت را می توان افزایش داد تا زمان تردد به کمتر 

از 55دقیقه برسد.

  نرخ کرایه متناسب با اقتصاد خانواده 
تعیین نرخ کرایه مترو باید مصوبه شــورای شهر تهران باشد. 
هنوز در این خصوص تصمیم گیری نشده است، اما نرخ 15 تا 
16 هزار تومان پیشنهاد شــده که به هر حال باید متناسب با 
اقتصاد خانواده باشد. این نرخ ها مصوب نیستند و نهایتا تا روز 
یکشنبه این موضوع تعیین تکلیف می شود. درخواست مسافران 
تعیین نرخ کرایه براساس مسیر کرج )5هزار تومان( بود که به هر 
حال این مورد را هم می توان در صحن شورا مطرح و بررسی کرد. 
درهرحال تلاش می کنیم نرخ گذاری براساس توان شهروندان 

باشد؛ چراکه جلب رضایت مردم برای ما اهمیت دارد.
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ســال1402ســالیخوبوپرخبربرایمترویتهرانبود؛از
دستاوردهاودستپرشــهردارتهرانازسفربهچینگرفته
تارســیدنپروژهقطارملیمتروبهمرحلهتولیدانبوهکهقرار
استطبقبرنامهریزیصورتگرفتهوقراردادمنعقدشدهدر
سال1401،شرکتواگنســازیباید113دستگاهقطارملیرا
تولیدکرده،تحویلخطوطمترویتهرانبدهد.امادرکنارهمه
تفاهمنامههاوقراردادهاییکهآقایشهردارباطرفچینمنعقد
کرده،فراموشنکنیمانتقالدانشوتکنولوژیبهداخلکشور
نیزدرنظرگرفتهشدهاست.ازاینروبناشدهتاهیأتچینیبا
حضوردرواگنسازیتهرانبخشیازاقداماتاینانتقالدانش

رابهسرانجامبرساند.
ازسویدیگرنخستینرامازقطارملیمتروکه28ماهبرایپشت
سرگذاشتنتستهایآنزمانصرفشــدکهفرایندوزمان
طولانیترساختومونتاژنمونهاولیهآنبود،قراراستدرخط
مترویتهران-پرندواردمدارخدمترسانیشودومسافراناین
مسیرتازهافتتاحشدهراجابهجاکندکهپیشبینیمیشودروزانه
بین13تا1۵هزارنفرباشند.بهاینترتیب،سهمخطوطهفتگانه
مترویتهرانازقطارملــی،1۵رامقطار7واگنهخواهدبودکه
قراراستبهتدریجازسالآیندهتولیدوتحویلشرکتمتروی
تهرانشود.همچنینقراراستبهزودیباحضوررئیسجمهور
درشرکتواگنسازیتهرانجشننهاییشدنقطارملیمترو
وآغازتولیدانبوهاینمحصولبرگزارشود.درهمینراستاطرح
توسعهشرکتواگنسازیباکمکوسرمایهگذاریطرفچینیکه
یکیازدستاوردهایسفرشهردارتهرانبهچینبود،آغازشده
استکهبااجرایآن۵هکتارازفضایبلااستفادهاینشرکتبه

سولهوسالنوفضایتولیدواگنتبدیلخواهدشد.

سرمایه گذاری 5تا 6هزار 
میلیارد تومانی چینی ها 

محســن هرمــزی، معــاون 
حمل ونقل و ترافیک شهرداری 
تهران و یکی از مدیران شهری 
که همراه با شــهردار پایتخت 
در ســفر چیــن حاضــر بود، 
درخصوص توســعه شــرکت 
واگن ســازی  و میزان مشارکت 
و ســرمایه گذاری طرف چینی 
در این طــرح، به همشــهری 
می گوید: »طرح توسعه شرکت 
واگن سازی  تهران به مساحت 
5هکتار است که با طرف چینی 
توافق کردیم تا در قالب موضوع 
مشــارکت در اجرای این طرح 
مشارکت داشته باشند. باتوجه 
به اینکــه طرف هــای چینی 
خودشــان نیز ســهامدار این 
شرکت هستند، در طرح توسعه 
شرکت واگن ســازی  مشارکت 
دارنــد. عــدد دقیــق میزان 
سرمایه گذاری چینی ها در حال 
برآورد است، اما مبلغی حدودا 
بیش از 5 تــا 6هــزار میلیارد 
تومــان آورده چینی ها خواهد 
بود و حدودا همین مبلغ را هم 

خودمان تامین می کنیم.«

 یک سوم فضای شرکت 
غیرفعال است

علیرضا شــیخ طاهر، مدیرعامل واگن سازی  
تهران نیز درخصوص طرح توسعه این شرکت 
با مشــارکت طرف چینی می گوید: »حدود 
20سال قبل مجموعه واگن سازی  تهران در 
زمینی به مســاحت 15هکتار ایجاد شده که 
از این میزان 10هکتار آن فضای تولید است 
و 5هکتار دیگر نیز محصور شــده و به عنوان 
فضایی برای توسعه شرکت مورد توجه است. 
ما برای پروژه 630دستگاه واگن و همچنین 
پروژه 130دستگاه واگن ملی قصد داریم این 
فضای توسعه ای را هم درگیر تولید کنیم. با 
توجه به ظرفیت ایجاد شده برای تولید واگن 
در کشــور، اکنون بهترین زمان ممکن است 
که از ایــن فضای غیرفعــال به صورت بهینه 

استفاده کنیم.«

رسیدن به ظرفیت تولید 3رام قطار در  ماه 
مدیرعامل واگن ســازی  تهران با اشاره به اینکه »ما در 
تولید قرارداد 630دستگاه واگن چینی و 113دستگاه 
واگن ملی باید ظرفیت تولید ماهانه 3رام قطار مترو را 
داشته باشــیم، گفت: با تمهیداتی که اندیشیده شده 
اســت به دنبال این هســتیم که ظرفیت تولید ماهانه 
3رام قطار یعنی 21واگن را در این مجموعه داشــته 
باشیم. شــرکت های چینی در حال حاضر 4۹درصد 
سهام شرکت واگن ســازی  تهران را دارند؛ بنابراین هر 
سرمایه گذاری که انجام می شود باید سهم چینی ها نیز 

در آن لحاظ شود.«

تولید 3رام قطار ملی در سال آینده 
شیخ طاهر درباره اینکه 113رام قطار چه زمانی تحویل متروی تهران خواهد شد و نخستین سری از تولید انبوه چه زمانی خواهد بود هم 
می گوید: »این یک پروژه بزرگ و ملی است که به صورت تیمی و مشارکتی با چند شرکت دانش بنیان درحال اجراست. طبق قرارداد باید 
تا 3سال آینده تولید 113واگن قطار ملی به سرانجام برسد. به این ترتیب از سال آینده باید هرسال بیش از 30درصد از قرارداد اجرا شود 
و سال آینده نخستین سری از تولید انبوه قطار ملی مترو را داشته باشیم و 30درصد تعهداتمان را به شرکت مترو انجام دهیم. پیش بینی 

و برنامه ریزی ما این است که در سال آینده دست کم 3رام قطار ملی را تولید نهایی کرده و تحویل متروی تهران دهیم.«

تولید بدنه 3رام قطار ملی 
مدیرعامل شرکت واگن سازی  تهران درخصوص تولید 
انبوه قطار ملی هم از تولید بدنه 3رام قطار خبر می دهد 
و در این رابطه می گوید: »درخصوص تولید انبوه قطار 
ملی هم همانطور که در جریان هستید یک قطار نمونه 
توسط واگن سازی  تهران تولید شده که به عنوان نمونه 
اولیه باید تولید می شــد تا مراحل تســت را پشت سر 
بگذارد که خوشــبختانه این اتفاق افتاد. اکنون بعد از 
تولید یک رام قطار نمونه، ما در حال حاضر تعهدمان به 
متروی تهران 15رام قطار است که هم اکنون به اندازه 
3رام قطار در شرکت تولید شده است. در مجموع جمعا 
باید 113دستگاه واگن آماده کنیم که بدنه 3رام قطار 
آماده شــده و باید در ادامه به مرحله نصب تجهیزات و 
بخش نهایی کار برسیم. بعد از اخذ تأییدیه نهایی قطار 
ملی مترو باید فرایند تولید انبوه آغاز شود که امیدوار 
هستیم از آذر ماه یعنی همین ماهی که در آن قرار داریم 
این کار رسما شروع شود؛ البته همانطور که گفتم بدنه 
3رام قطار تولید شده و عملا این کار را استارت زده ایم، 
اما برای بخش نصــب تجهیزات بایــد قراردادهایی با 
شرکت تولید کننده امضا شــود که این کار نیز درحال 

انجام است.«

 افزایش 25درصدی تولید
با اجرای طرح توسعه

شــیخ طاهر پیش بینی می کند بــا اجرای 
طرح توسعه شرکت واگن سازی ، توان تولید 
واگن در این مجموعه به میزان قابل توجهی 
افزایش پیدا خواهــد کــرد و در این رابطه 
می گویــد: »در حال حاضــر ظرفیت تولید 
سالانه ما 350دستگاه واگن است که قطعا با 
اضافه شدن این 5 هکتار، عملا شاهد افزایش 
قابل توجه در میزان تولید شــرکت خواهیم 
بود. پیش بینی ما این است که با اجرای طرح 
توسعه و فعال شــدن این 5هکتار به میزان 
حدودا 25درصد به ظرفیت تولید شــرکت 

واگن سازی  تهران افزوده خواهد شد.«

دیــروز)13آذر(علیرضازاکانی،

شهردار
شــهردارتهراندرآســتانهروز
دانشــجوبهدانشــگاهعلامه
طباطباییرفتودرجمعدانشجویانحاضرشدو
علاوهبرگفتوگوباقشــرآیندهســاز،برخیاز
برنامههاواقداماتشــهرداریدرراستایایجاد

تحولدرشهرراتشریحکرد.

ایجادشهرکهاینوآوری
تهران به جز پایتخت بودن، هویت فرهنگی، اقتصادی 
و معماری ویژه ای ندارد. اگر تهران را بررســی کنیم 
می بینیم هیچ یک از این هویت ها به طور ویژه در شهر 
موجود نیست؛ بنابراین تهران نیاز به خلق هویت دارد. 
امروزه باوجود آنکه بیشترین ظرفیت دانشمندان و 
دانشگاهیان در کشــور در پایتخت حضور دارند، اما 
متناســب با آن ظرفیت هوشمندسازی در پایتخت 
وجود ندارد؛ بنابراین ســعی کردیم در بســتر شهر، 
شــهرک ها و الگوهای نوآوری و فناوری را داشــته 

باشیم.

عدموجودالگویمشخصدرتوسعهشهر
تهران تا ســال1347 به صورت شمالی - جنوبی رشد 
کرده و پس از آن رشد شرقی - غربی داشته است. شاهد 
هستیم متأسفانه الگوی مشخصی برای توسعه شهر 
وجود نداشته و نمونه آن منطقه22 است که سرانه های 
لازم زندگی در آن وجود ندارد. مهم ترین برنامه ما این 
بود که نقاط ضعف را در شهر به نقاط قوت بدل کنیم. 
نوسازی بافت های فرسوده و ناپایدار با این رویکرد در 
دستور کار قرار گرفت تا بتوانیم از بنیان مشکلاتی از 
قبیل ترافیک، آلودگی هوا و دیگر مسائل را حل کنیم.

مشارکتنخبگاندرامورشهر
مشارکت مردم در اداره امور جوهره همه تحولات است 
و تلاش می کنیم تا با فراهم کردن زیرساخت ها، مبتنی 
بر مشارکت  شهروندان، تهران دیگری بسازیم. نخستین 
پایه اقدامات ما در شهرداری تهران، مشارکت پذیری 
اســت. توان خود را با دیگر دســتگاه ها به اشــتراک 
گذاشتیم و با نخبگان نیز مشارکت کردیم و آنها را بر 

مدار تصمیم گیری قرار دادیم.

شورایاریتعطیلنیست
ما شورایاری ها را تعطیل نکردیم. دیوان عدالت اداری 
با صدور حکمی در دوره قبل، منع فعالیت آنها را صادر 
کرد؛ ما زمینه ای را فراهم کردیــم که عناصر مؤثر در 
محلات برای مشارکت در اداره شــهر حضور داشته 
باشند. تلاش کردیم تا سرای محلات را هم که به فضایی 
برای درآمدزایی و کار اقتصادی تبدیل شده بود، به مدار 
خدمت و وظیفه اولیه خود برای شــکل گیری هویت 

محلی برگردانیم.

تلاشبرایافزایشنوسازی
یک ســانتی متر تراکم غیرمجاز فروخته نشده است. 
البته تلاش می کنیم تعداد پروانه تخریب و نوسازی در 
شهر افزایش یابد. ۹30هزار قطعه زمین در تهران وجود 
دارد و اگر قرار باشد ســالانه 10درصد از آن نوسازی 
شود، باید ســالی ۹3هزار پروانه صادر شود. اگر بنا بر 
نوســازی یک درصد از بافت تهران باشد، باید سالانه 
۹هزار پروانه ساختمانی صادر شود. در سال1400 تنها 
کمی بیشــتر از 5هزار فقره پروانه برابر با نیمی از آمار 

موردنیاز نوسازی یک درصد از پارسل های تهران صادر 
شد و حرکت در مسیر گران کردن شهر، به گونه ای بود 
که امروز 17درصد شهر ناپایدار شده و با وجود 3گسل 
زلزله خیز، هر لحظه احتمال فاجعه وجود دارد؛ بنابراین 
شهر نیاز به نوسازی دارد و این نوسازی، مطلقا به معنای 

تراکم فروشی نیست.

کمیسیونماده۵؛اهرمتحولکالبدی
امروز کمیســیون ماده5 به اهرم تحول کالبدی شهر 
تبدیل شده است، اما نه برای برج ســازان! بلکه برای 
محلات نفرآباد، اسلام آباد، کن، گلابدره و ده ونک. ما 
ده ها طرح موضعی را بررسی کردیم. عده ای اما ظاهرا 
ناراحت هستند که چرا فرصتی برای نوسازی خانه های 
تقریبا مخروبه شهروندان محلات فراهم شده است. ما 
سمت مردم هستیم و تمام این هجمه ها برای همین 

است که سمت افراد متمول نیستیم.

بازگشتسرمایهبهشهر
فساد در 3دسته تقسیم شده است؛ 
یک دسته از فساد اصطلاحا در افواه 

عمومــی »خوردن و بــردن« نامیده 
می شــود که ما می گوییم باید این مبالغ را 

بازگردانند؛ سال گذشته بیش از 40هزار 

میلیارد تومان از امکانات شــهرداری تهران بازگشت. 
دسته دوم به »می خواهد بخورد« یا »خواهد خورد« 
اختصاص دارد. ما با شفاف سازی اجازه نمی دهیم. در 
منطقه6 پرونده ای بررسی شد که در آن هزار میلیارد 
تومان تخلف رخ داده بود که پس گرفتیم. سومین دسته 
از فساد »دزدی های خرد« است که شهرداری تهران با 

اجرای 5گام به دنبال محدود کردن این موضوع است.

احداثبزرگترینپارکعلموفناوریدربوستانولایت
خبر خوش شهردار تهران در دیدار با دانشجویان دانشگاه علامه طباطبایی به مناسبت روز دانشجو

 5تا 6هزار 
میلیارد تومان
میزان تقریبی 

سرمایه گذاری چینی ها 
در طرح توسعه شرکت 

واگن سازی 

 350واگن 
در سال

ظرفیت تولید فعلی 
شرکت واگن سازی 

3رام قطار 
)21واگن(

ظرفیت مورد نظر برای 
افزایش تولید شرکت 

واگن سازی 

25درصد
میزان افزایش تولید 
با اجرای طرح توسعه 

شرکت واگن سازی 

5هکتار
فضای بلااستفاده ای 
که در طرح توسعه 

فعال می شود

10هکتار
 فضای فعلی

  شرکت واگن سازی  
برای تولید

15هکتار
مساحت شرکت 
واگن سازی  تهران

49درصد
میزان سهام چینی ها 
در شرکت واگن سازی  

تهران

اولین نمونه
 قطار ملی مترو 

وارد خط تهران- پرند 
می شود

بدنه 3رام
قطار ملی تولید شده 
است)بدون نصب 

تجهیزات(

3رام
قطار ملی مترو در 
سال آینده تولید 

می شود

113واگن ملی
باید در مدت 3سال 

تولید شود)15رام قطار 
7واگنه، یک رام قطار 

8واگنه(

دورخیز برای 
 تولید انبوه 
واگن مترو

سفر زیرزمینی باسفر زیرزمینی با قطار تولید مشترک قطار تولید مشترک
طرحتوسعهشرکتواگنسازیتهرانباسرمایهگذارخارجیکلیدمیخورد


